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 -חודש התעשייה  
 אולי גם אנחנו כאן?
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 90ת חודש התעשייה במסגר.  שלום לכולכם 
סתיים אבל הוא היה מוצלח מאד שנות... ה 

ושאריות ממנו מופיעות גם כאן אצלנו  
בעיתון. הצוות שהרים את תוכנית החודש 

 עשה כנראה עבודה ראויה ויש תוצאות.  
 

תופעה שהפכה כבר מזמן למשהו מוכר  
ולפעמים אפילו מייגע היא תופעת קבוצות 

 הסלולריים. צריךאפ בטלפונים -סט ווא
זהר שלא ליפול לקבוצה מטרידה  ילהלדעת 

 מדי ולעיתים כדאי לותר על קצת מיידע
)לרוב לא חשוב ולא חיוני( כדי לשמור על 

ל חבר בקבוצה שקט נפשי. אני למש
. דווקא קבוצה  ביטחון כפר מסריקשנקראת 

לתרום תרומה  יה מדי פעםחשובה שעשו
  גדולה להרגשת הביטחון של כל החברים

  . ימות אבטחה ומניעת נזקיםולהועיל במש
 

בקבוצה דיון קצר אך   לאחרונה התפתח
עליו: כמעט  ני רוצה לספר לכם חשוב שא

אחת כולנו כבר שמענו שמדי פעם מופיע ב
פינות הקיבוץ שוטר )לא קרוא( והוא  מ

, עוצר חברים רגישהעומד בנקודה 
ברכב או באופניים   ,שעוברים לידו בנסיעה

ם ומזהיר ואפילו נותן דו"ח וקנס  חשמליי
ה את חמתם של חברים כספי. הדבר העל 

יצאו בתקיפות שלא  בקבוצת הביטחון והם 
ומעשיו בחצר , נגד השוטר לומר בגסות

מי שיצאה הפעם להגנת אותו  הקיבוץ. 
  גוני המבורג היתה  (לא אלמוני)שוטר 

והגיונית  , שבצורה הוגנת בעצמה שוטרת 
דווקא את   ,הסבירה לאנשי הביטחון

חשיבות הנוכחות של שוטר כזה שעשוי 
למנוע  ולעזור בשעת צרה  ,אולי בעתיד

מאיתנו לעבור עבירות ולגרום לתאונות 
רגע של נחת לקרוא את   לי הולאסון. הי

. יסדת עוז"מפי עוללים " ולראות שריה בד
 שתכנעו. נדמה לי שגם החבר'ה האחרים ה

 
  90בעקבות הופעת העיתון הקודם לכבוד 

שנות תעשייה קיבלתי הערה חשובה שאני 
מבקש להתייחס אליה. נאמר לי שלאורך 
כל הרשימות שהכינה גליה שטיין לא היו 

 מספיק שמות של חברים שעשו ובנו ויצרו 

 
את   ימוהרהם שוופיתחו והמציאו והובילו 
ייה הגדולה והחשובה הזאת לאורך  כל העש

עצם ההערה   . הסכמתי עםניםעשרות ש
 (ואני מסביר גם כאן)הסברתי אבל 

שהסיבה לכך היא שמספר החברות  
והחברים שהיו שותפים לעשיה הזאת היא  

, חלקם ות של ענקית ואם נתחיל לציין שמ
ובים יותר ואת החשובים ולדרג את החש

ברור שלא נוכל להזכיר את כולם  , פחות
ובכך יותר מאשר נברך נצא מקללים...  

והלוואי שיהיו לנו עוד עיתונים מלאים 
ויצאנו   –וחשובים כמו העיתון האחרון 

 מורווחים.  
 

 אברהם שבת שלום ו... שנשמע גם מכם.  
 

 
 

 2.8.2015 יורם בן זאב 
 4.8.1990 לוי   אליקום 

 עדה שטהל 
 מילר    זוזה   אסתר 

4.8.2005 
5.8.2021 

 6.8.2001 לויתן   שושה 
 6.8.2017 מוטל פורת 

 7.8.1975 מגדלי   תמרה 
 7.8.1994 תומר קעאי 

 8.8.2007 ישראל יעקובי 
 9.8.2003 רחל מלינק 

 10.8.1973 אילון   יוסף 
 10.8.1975 כרמלי   חביבה 

 11.8.2009 יעקב רבין 
 13.8.1991 שר   רבקה 

 13.8.1998 שמאלי   בצלאל 
 13.8.2008 אורה הרץ 

 סבו   רותקה 
 ריבה דגני 

14.8.1999 
20.8.2017 

 21.8.1981 קוטלר   עליזה 
 22.8.1968 הדר  הלל 

 קראוסהר   מרים 
 נעמית לוי 

22.8.1989 
23.8.2020 

 26.8.2006 מרים אלון 
 28.8.1987 הדר   יצחק 

 29.8.2003 יהודית לאוכהיימר 
   30.8.2014 אורי עופר 

 31.8.1987 שרה צודקביץ'                 



           

 

 

 

    

                  
      

      
    

                    
                                                   
                                 

           
                                       

        
                                        
                                      

      

           
                                     

                               
                                          

        

                         
                                       

                                   
                                           

                                

                        
                                    

                                    
      

                                   
              

                 
                                        

                      
                           

                
                             
                                         
                             

           ישיבת ההנהלה החברתית האחרונה הוקדשה לדיון 
הקהילה. הוצגה  על הסיכום החצי שנתי של פעילות 

 מצגת המסכמת את הפעילות לעומת התוכניות בכל 
   אגפי הקהילה. אנחנו מגישים כשירות לציבור את 

 המצגת שמסכמת חצי שנת פעילות בקהילה.  

   המצגת פורסמה גם באתר "מקומי" של כפר מסריק.  



 

 

          
                   

      

               

     
    

      
    

          
                                
                                          

                           

                                                    
                             

                                    
                                                    

             

                   
      

                                   
                               
                                        

                    
           

              
      

   
     

      
    

                  
       

                                                        
            

                                         
                                                    

                                                      
                                      

                                                            
               

                                                         

                                          
                                         

              
             

                                                     
                                     



 

 

     
     

            
              

   
     

      
    

            
         

                       
          

               
               

                       
                      

                    
                       

           
      

                     
                   

              
               

             

           
              

   
      
     

      
    

                 

                                                    
                                             

                           
                     

                

                                             
                                               
                                      
                                              

                                                      
          

                                   
                                                 
                                                 

                                            
        

                                        
                                              

     



 

 

     
      

           
      

   
     
      

      
    

           

                                                
                                                                    

       
                                                                              
                                                                         

    

           

                                                                  
                                                                  
                                         

                                                                          
                                                                  
                                                                  

                                                            
                                                                         

                                         
                                                   

                                                                                                
                    

                              

            
      

    

     
        

      
    

            
                                          

                                             
                                       
                                            
                                          

                                             
                                               

                
                                                
                                             

                          
                            
                                          



 

 

 

                   

             

   
      

      
    

            

                                                                   
       

                                                              
                                                              
     

                               
                         

                                                                    
                                                              

                                                              
                             

     
                                                     
                                                               

      

     
                                                             

    
                                             

      

                      
      

     
     

      
    

            
                         
                                                        

          

                                                
             

                                                    
                        

                                       

                                                        
                  

                                                         
          

                                                         

      
                            
                                  
                                               

      



 

 

 

 
 
 
 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 היכל   שקד לסתיו ו   ברכות חמות 
 

 יהלי להולדת הבן הבכור  
 

 לסבים    איחולי אושר 
 

 ואמנון אתי  
 

 פז וגפן    ולדודים נווה 
 
 לכל המשפחה בריאות ונחת  

 

 
 

   

        

     
    
     

      
    

         
                                               

                                          
                                                  

                

                              
                                                

                                            
                                                

              

                                            
                                                

                    

     

                                              
      

                                   
                                                      

 



 

 

 

 

 

 

 2023 יולי   עסקים ה תאגיד  
אישרנו בהנהלת עסקים את  בחודש שעבר 

פיים של תאגיד העסקים לשנת סחות הכ"הדו 
מראים המשך שיפור ברווחי  ם ה  .2022

הפעילות, השקעות בציוד ובתשתיות ורווח  
ן ₪. שנה חקלאית טובה מאד ומילי 5של מעל 

הממשיכים לאיים למרות האיומים החיצוניים 
.  ועוד על ענף הפטם, יבוא החלב, מחירי המים

 להלן דיווח על הנעשה בשטחי החקלאות 
 
הבצל  ,החימצה, יבולי התירס גד"שב 

יאספו עד יונאספו  םבמועד בשילו הוהאבטיח 
הכותנה בשדות תמשיך לפרוח    .סוף החודש

ולהבשיל עד עונת הקטיף שתתחיל בסוף  
. בתוכנית ההשקעות השלמנו את  ספטמבר 

  "מפרץהעיר "התשתית להשקיית חלקת 
מעבר מבעל לשלחין. הזמנו טרקטור לעיבוד ל

ישנים שהושבתו. דחינו את  שנייםבמקום 
ההשקעה בניקוז תת קרקעי בברכות דרום  

בתוכנית  תקדמיםגידול נוסף. מ -בשנה לדו
תשתיות בגין הפקעות עתידיות של  עברתלה

 פלגי מים. חברת עם  6כביש 
 

השלמנו את נטיעת חלקה    האבוקדו  במטע
החדשה  החלקה  .דונם 900 -הגענו לבכך ט' ו

  30%  שהרג כסובלת מנזק גדול שניטעה 
וביצענו  נפתח אירוע ביטוחי .שתיליםהמ

.  השקעה לנטיעה מחדש של העצים החסרים
ניסיון . עיבודים הוחלף בחדשלהטרקטור 

המזרע של צמחיה לשימור קרקע בין שורות 
קו המים  בהאבוקדו שודרג, ניצול ההשקעה 

השפירים החדש מאפשר ניצול טוב של מי 
 מאגרי אשר ומקורות. ושל האיגום, 

  םמחיריעונת הקטיף סוכמה עם יבול נמוך אך 
טובים ואנחנו בהתארגנות לעונת קטיף  

 מבורכת בפרי לפי הערכת היבול על העצים. 
 
 

סבלנו   .שיפרה את תנובת החלב בחורף הרפת
בעיית הפלות ברפת שנובעת בתחילת השנה מ

  .ממרכז מזון כפר מכבימבליל שקיבלנו  כנראה 
השלמנו מכרז בדיון עם מילובר.  נמצא הנושא 

אותה  ציבלהלהקמת מפרדת הזבל על מנת 
הביוב  מבחודשים הקרובים ולנתק את הרפת 

 . ומהמט''ש של הקיבוץ

הטרקטור המקלטר נפח את נשמתו, נרכש 
שנה  היהיה בשכירות עד סוף שטרקטור חדש 

. ההיתר להגדלת  2024ויושלם כהשקעה בשנת  
הרפת ומכון החליבה עבר להערות משרד  

 להשלמות הנדרשות. החקלאות ו
 

לפי התכנון של לישי שמדגר  הסתיים בלול 
 בתוצאות טובות מאד.  מילועוף

הרחבנו את הניסוי בצלחות האכלה חדשות  
לאפרוחים בשיתוף עם הספק והאינטגרציה. 

  ל מילועוףשעבודה האסטרטגית ההמלצת  
. כפי   29.5-פה מיוחדת ביאושרה באס

  אנחנו תומכים במיזוג ,שאשררנו לפי כשנה 
ההחלטה על המיזוג  ו  "טוב-עוף"עם מילועוף 

המצב    .הועברה לבדיקת הממונה על התחרות
הכללי בענף לא טוב ושוב נוצרים עודפים 

 גדולים שמורידים את המחיר למגדל. 
 

תוכנית  הלפי בוצע היקף המכירות    במדגה 
  -עודכן מודל השותפות עם עיןבמחיר טוב. ו

. הושלמה  2023החל מינואר   איחוד-חרוד
המסירה של שדרוג תשתיות המים ברפורמת  

 בדיון עם )אמ"ד( ארגון מגדלי הדגיםהמדגה. 
תקופת הביצוע  האריך אתמשרד החקלאות  

תקציב נוסף לתמיכות ישירות במגדלי ואושר 
סוגי ב .שנים במודל הקיים 3לעוד  הדגים

דגים שנפתחו ליבוא אושרה תמיכה חד  ה
חדשני לטיפול במי הרכז הפרויקט לפעמית. 

אושרה של מתקן ההתפלה וגידול דגי דניס 
גידול דגי מחקר תמיכה נוספת של אמ"ד ל

אלג'י  "חברת ף ובשית מלחתידניס במי הת
 . "סמארט

 

 
המערכות עובדות לפי אנרגיה סולארית  

 כות. יובברתוכנית ומייצרות חשמל בגגות ה
השלמנו הערכת שווי למערכות הקיימות  

 ומיפוי הגגות הנוספים לבניית מערכות
אושר בהנהלת העסקים  הנושא . נוספות 

על מנת לאחד את כל הייצור   נמצא בטיפולו
  "נופר"הקיימת עם חברת  תחת השותפות

 לפתח את משק  זאת כדי  , במהלך השנה

   



 
,  נוספיםהאנרגיה במסגרת השותפות לגגות 

עמדות טעינה לרכב  והקמת   מערכות שטיפה
 . בשטח הקיבוץחשמלי 

 
במאגר  נוספים ים מלאגור  הצלחנו - מים 

מטע נוי, הלהשקיית ה בתחילת אפרילשלנו 
אספקת המים החלה מוקדם בגלל   .והגד"ש

המאגר רוסס ע"י הרחפן של . דלילות הגשמים
השקיה עד סוף  איפשרההגד"ש ואיכות המים 

מאגר חדש על ביצוע של תוכניות ה  .יולי
כות צפון מזרח בשלבי אישור יובר 4-6כות יבר

אישרה את התקציב לפרויקט המדינה  .ראשוני
העובר על המאגרים של  6של כביש  8מקטע 

 כפר מסריק ומחייב בנייה של מאגר חלופי. 
 

  "קפה תומס" קרון   - כפר הנופש  ו תיירות  
ירחיב את  העושה את צעדיו הראשונים

נרשמנו לתחרות  . פעילותו החל מספטמבר 
הכפר התיירותי של האו"ם שיביא פרסום רב 

התחלנו לעבוד על הפרוגרמה   .תיירות נכנסת ו
המפורטת למורשת ג' להתאמת התוכניות  

מיליון ₪ )שימור  3.5לתקציב המאושר של 
בית הקירור, מחסני האינסטלטור, החניה 

                                            . (כניסה לאתרוה
עבודת האבחון  אישרנו את בכפר הנופש 

  .הקודמת בישיבההוצגה  להגדלת האתר ש
ניפגש עם גורמים מענף התיירות במטרה  

להקים את הפרויקט  אתם לעניין אותם ויחד 
  נכנסהרייז  עינב. בשטח המיועד לתיירות

 - וקיבלה אחריות החל מאוגוסט  ללמידה ביולי
   בהצלחה.

 
בהזדמנות זו אני רוצה להודות  לסיום ו

שנות ניהול ופיתוח של  17על   שולה גינת ל
שירות אלפי אורחים מהארץ  על ,הנופש אתר

תג והפך בתקופתה לכפר וומחו"ל באורחן שמ
שרד את  ויחידות אירוח  20-ל 12-גדל מ נופש

   .תקופת הקורונה
 

 . ות נ בהסבה לספר ובהצלחה  לשולה  תודה  

 
 ירון רייז 

 
 
 
 
 
 

 

 2023דו"ח מהנהלה כלכלית יולי  
בחודשיים האחרונים אישרנו את הדו"חות 
הכספיים של המפעלים ותאגידי הבת כולל  

השלמת אישור הדו"ח המרכז של תאגיד  
לאחר השלמת    .2022ההחזקות לסיכומי שנת 

הנושא יובא להצגה   - הקיבוץפעילות  דו"ח 
 אישור השיחה. לו

בחציון זה מגמות השוק משפיעות על 
מון עם עלויות המי .הפעילויות העסקיות

עליית הריבית מגדילה את העומס התקציבי 
על החזר ההלוואות הרבות הקיימות במערכת  

שיוך הדירות,  לשנלקחו לתמיכה בשיכון, 
פיתוח שטח  להשקעה במבנים ומחסנים ול

השקעות ל התעשייה, פיתוח משק האנרגיה, 
מחייבות אותנו  הן במיכון בתעשייה ו

הפעילויות במצב  להתנהגות חדשה ובחינת 
 הכלכלי המשתנה. 

 עיקרי הנושאים שעל הפרק בחציון זה 

התייצבות בשוק חומרי יש  – קבוצת דוקרט  •
ן במחיר גבוה, שחיקה ברווחיות  יהגלם אך עדי

דבר   ,בעקבות עליה במלאי נגרר משנה קודמת
מחייב מימון ושימוש מושכל. בהמשך ש

  ,למיתון העולמי וירידה בפעילות לקוחותיה
ירידה בנפח הפעילות בחציון דוקרט  חווה

למרות שענף המזון נפגע יחסית  .ראשוןה
חלק מהמוצרים מיובאים באריזות  ,מעט

המדף ישירות לשיווק בארץ דבר שמקטין את 
ההזמנות. בחודשים האחרונים הושלמה  

הקליטה והתארגנות עם קו הדפוס החדש  
. זאת אותו ראינו בסיור המרשים במפעל

תודה לכל המארגנים, ואנחנו   הזדמנות לומר
מוכנים לעלייה בהזמנות ובקצב הייצור  

חציון השני. בדוקרט אוורגרין יש עלייה ב
בפעילות גם בהשוואה לתוכנית אך המשבר  
בשוק החלב הדיון על עליית מחיר המטרה,  

ייבוא חלב ומוצריו משפיע ישירות על ו
 הלקוחות ועל התוכנית לחציון שני. 

 
 , גן תעשיות 2014תעשיות   •

פיתוח שטח התעשייה הדרומי בתעשיות 
   ., מתקדם2014

 



אושר הסכם העקרונות שהוצג בהנהלה  
 . 2014לפיתוח שטח תעשיות הכלכלית 

  "שטראוס"מרלו"ג ומחסן קירור עבור חברת 
מסריק -עובד מתחילת השנה ומרלוג כפר
יפתח עד סוף  יהנבנה לידו  נמצא בשלבי גמר ו

גישה מדרום לשטח השנה. נפתח כביש 
השלמת החיבור  גם התעשייה ובתוכנית 

 לכניסה לקיבוץ באזור תחנת הדלק. 
 

 סילורה שותפות וסילורה פיתוח  •
סילורה פיתוח עמדה בתוכנית ומקבלת   •

היא  .הזמנות נוספות למוצרים הרפואיים
הקטינה את המלאי ע"י מכירת רכיבים 
 וממשיכה לתת שירות טוב ללקוחותיה.  

ברווח תפעולי  2022סילורה פיתוח סיימה את  •
נאה והתוצאה הסופית במאזן היא נגזרת של 

מחיקות מלאי והוצאות מימון להלוואה  
 שהעמיד תאגיד ההחזקות.

יותר פעילות בה הושלמה ואין   STSסגירת  •
כרו כאשר כלל  מסחרית. השטחים הוש

פעילות ההשכרות מתבצעת ע"י שותפות 
סילורה שהיא בעלת המבנים והנכס למול 

 שוכרים חיצוניים.

למשרדים בסביבה   , נראה שיש ביקוש באזור
בעתיד  6קיבוצית ופיתוח התשתיות וכביש 

הקרוב מביאים לדיון תוכנית להגדלת המבנה  
קומות משרדים נוספות לצורך השכרה   2ל 

 סילורה פיתוח. מעל מבנה 
 

 יזום ופיתוח )שנת פעילות ראשונה(  •

  אגירה"חנכנו את מתקן האגירה עם חברת  •
בערב מרשים והתוצאות   "לישראל

-בתוכנית  .המתקבלות מהאוגר נראות טובות 
 אוגר נוסף בהגדלת המתקן 

  .נקנה גנרטור חדש למערכת הקיבוץ – חכ"ם •
הישן עבר שיפוץ במוסך על מנת להשמישו  

 לחרום  
הפקעות   – המשך טיפול בקרקעות הקיבוץ  •

, כולל הקמת  22וחיבורו לכביש  6ופיצוי כביש 
                .מאגר מים חלופי נכנס להילוך גבוה

 ,סימון תווי הכביש בשטחי החקלאות
 6תוכניות להסתת תשתיות וביצוע כביש 

 . 2029חתו בשנת עד לפתי 2025החל משנת  

למתקן  חזרנו לשאוב מים מבאר תל דאוק •
אושר לאחר בדיקות קרקע קידוח   ההתפלה.

  .החדרה נוסף לתמלחות בשטח ברכות צפון
המדגה בנושא טיפול  ענף  ניסיון עם ההתקדם 

 במי התמלחת. 

 

 ירון ושאול 

 

 

 

 ואיחולים ברכות חמות 

 לניר סהר  
 המתגייס הטרי.  

 ות משמעותילח ושרגיוס מוצ

 צאתך לשלום ושובך בשלום 

 

    
 

 
 צבירת ניסיון חייםדרך צלחה ו

 
 ת כהן שמאלי  לעמי 

 
 רות אישית  ת שנשיוצא לש

 
 ת נוער  בהדרכ

 
 לאת עניין שתהיה שנה מ
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   2023יולי אוגוסט  

 תשלומים   -מיסוי   [ 1

תשלומי מס הרכישה והטלי השבחה:  
 (15/7תשלום ראשון ירד בתקציבי יוני )
 (. 15/8ותשלום שני ירד בתקציבי יולי )

אלו שביקשו לשלם בהעברה בנקאית 
 ועדיין לא העבירו. יש לעשות זאת בהקדם! 

י השכונה החדשה קיבלו עכשיו את  תושב
בקשים להסדיר ת הסכומים הנדרשים ומ

 תשלום 
  
 שיחת קיבוץ  [2
 
, יום שני תתקיים שיחת  14/8/23 -ב

בחירת מנהל    בין השאר הנושאים:  קיבוץ.
 ירון רייז, לקדנציה נוספת.  –עסקים 

  
 עידכוני תשתיות ובינוי  [3

עבר שיפוץ חיצוני לחיזוק   -  המועדון לחבר
 המבנה ותיקוני טיח. 

 

התווספו מדרכות בחלקות    -העלמין בבית 
 בהן לא היה עדיין, או היה צריך להוסיף. 

 
קו המים של  -החלפת קו מים חינוך 

 .החינוך ישן ודורש טיפול והחלפה
יתחילו עבודות להחלפת  13/8/23 -חל מהה

קו המים מחניית המכבסה עד חדר  
 המוזיקה. 

  
 בית ראשון במולדת  [ 4
 
משפחות  2לינו תגענה א – 20/8 -וב 17/8ב

המשפחות יגורו  לבית ראשון במולדת.
 בדרך לסידור הרכב. שבחורשה בקרוונים 

הקרוונים עברו שיפוץ בתקציבי משרד 
 השיכון ואנחנו בהכנות לסדר ולרהט עבורן. 

ממגבות / מצעים ועד  :מי שיש לו ציוד
 נלעדכן את מיה או הגר  –ספות / רהיטים 

  
  THE DATESAVE    90  - חגיגות ה  [ 5
 
 הערב המרכזי  –, מוצ"ש 7/10  

 
   טיול קיבוץ מותאם לכל  – , שישי 8/9   

 הצהריים ועד הערב( שעות הגילאים )מ
 

חודש היזמויות מוזמנים   –אוגוסט 
 לפעילויות 

  
 הנהלת הקיבוץ 

 
 

 
 שיחת קיבוץ 

 2/8/23מיום  
 קיבוץ לבניה בהנחיות מרחביות  - 1נושא 

 
 : אמנו פתיח של דניאלה

מאי בנושא  חודש הקיבוץ שנערכה ב תבשיח
הבנייה הפרטית, הוחלט כי מביאים לקלפי 

את תקנון הבנייה הפרטית עם ההוראות  
 המרחביות שיועברו לוועדה לתכנון ובנייה. 

הוראות מרחביות הינו מסמך מקצועי  
המיועד לאדריכלים על פיהן הם מחויבים 

  לתכנן את הבית.  מטרת המסמך לשמור על
אינו מתעסק ביפה  הוא צביון כפרי וקיבוצי. 

ולא יפה אלא בהתמזגות לשפה האדריכלית  
 של הקיבוץ. 

הוקם צוות מצומצם לנושא: עודד רוזנקיאר  
, עידו סוקר, יזהר  אמנו אדריכל, דניאלה –

 שטנגר, רונן שני, רעיה גדיש.
פורסם מסמך מפורט עם הגדרות, הנחיות,  

ך השיחה.  הוראות, והבהרות שהוצגו במהל
המסמך המלא והמפורט פורסם באתר 

 "מקומי" של כפר מסרקי. 
 

 החלטת השיחה: 
המסמך יפורסם לחברים לעיון נוסף והערות   •

 ( 15/8-)עד ה

המסמך חוזר לצוות לעדכונים לאור ההערות   •
 שעלו

יועבר המסמך   –לאחר הדיוקים של הצוות  •
 לעיון והצבעה בקלפי 

 הגר דוכס 
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 ראיון פינג פונג 

 עם באבו גורג'אר 
 

                                 ספר קצת על עצמך: 
 

 40קוראים לי באבו גורג'אר, אני בן 
)בערך...(, נולדתי בפושקר שזו עיירה 

שבהודו. אני עובד בגד"ש   במדינת רג'אסטן
 של הקיבוץ מאז שהגעתי לארץ. 

 

מה החוויה הראשונה הזכורה לך   .1
 מהקיבוץ? 

 
הגעתי לקיבוץ וישר התחלתי לעבוד  

בגד"ש. כבר בימים הראשונים נתנו לי 
לנסוע על הרינג'יר, למרות שעד אז נהגתי 

באחת הפעמים  ...רק על ריקשה
הראשונות שנהגתי שפשפתי את הרכב  

של אדיר ומאוד נבהלתי, אבל למרות 
הבלגאן כולם היו מאוד סבלניים והכל 

 נשכח! 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 מה אתה אוהב לעשות בזמנך הפנוי?  .2

 
לשבת במרפסת עם חברים, לטייל עם  

 הילדים ולהיות בבריכה. 

 

אוהב  איזה מקום חוץ מהבית, אתה   .3
 בקיבוץ ולמה? 

 
אני הכי אוהב את הבריכה. תמיד יש שם  

אווירה טובה, הילדים מרוצים ואפשר  
להעביר שם את כל אחה"צ כולל ארוחת  

 ערב ומקלחות, מבלי ללכלך את הבית 

 

 ספר לנו משהו שאנחנו לא יודעים עליך?  .4

 
הקאסטה  שם משפחה שלי הוא גם השם 

שלי. הקאסטות הן השכבות החברתיות  
הודו. אדם אינו יכול  האוכלוסיה בשל 

לשנות או להשתחרר מהקאסטה בה הוא 
 נולד והיא קובעת במידה רבה את  

עיסוקיו ומנהגיו. הקאסטה שלי בתרגום  
סטה זו אהיא אנשי החלב והאנשים בק

 מגדלים פרות ועיזים ומוכרים חלב. 
 

לסיום סיומת, למי אתה מגלגל את ראיון   .5
 הפינג פונג הלאה? 

 
 מעביר לאור מעין :(אני 

 
 הכינה לדפוס:  אסנת אבנון 
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 מרים ראש   משק הילדים 
לפני חודשיים או שלושה התפרסמה כתבה 

הילדים או  -קטנה בעיתון שלנו על משק
שמתחיל  חי(-משק –החי )או שילוב -פינת

אני שמחתי על כך כי  .להתעורר לחיים
המושג "משק ילדים" מעורר הרבה גלים 

של נוסטלגיה לזמנים עברו. חשבתי שכדאי 
להוסיף זרקור נוסף על הפינה המתעוררת  

הזו,  וכשפגשתי על מדרגות חדר האוכל  
את שרון משאט מעמיס על אופניו שק  
מלא ירקות להביא לחיות, )הוא מקבל  

 :תי לוקריאה מהמטבח ומיד מתייצב( אמר
- מה  דעתך שנעשה כתבה קטנה על משק"

ברצון, ענה לי, אבל   "החי לעיתון הקיבוץ?
 ... תקבעי עם שילה

צ אצל  "כך מצאתי את עצמי יושבת אחה
שומעת קצת  ,בביתמשאט שילה ושרון 

.  סיפורים על  העסק המשפחתי הזה
כמובן לא עסק והמשפחתי  הבהרה: זה 

אם זה  - אומר שכל המשפחה מגויסת
קר מוקדם בשבתות או אחרי העבודה,  ובב

 ושלושת הילדים בהחלט שותפים מלאים. 

שילה ושרון פשוט אוהבים חיות וככה לאט  
לאט נכנסו למקום הזה שפעם היה משק  

המבנים   ,היום אילו ילדים מפואר ו 
תקינים ואינם  אינםנים שלו יהמעני

רק  עכשיו לכן יש  . מתאימים לגידול החיות 
ושם נמצאות החיות. אזור אחד מגודר 

העבודה העיקרית הנדרשת בפינת החי   
מלבד האכלה זה ניקיון התאים והוצאת  

קיון מונע מחלות  יהנ .הזבל והלכלוך 
בכל חיות כבר שנתיים אין  –והראייה 

טרינרית  ו גם לפי הלשכה הו ,מחלותהמשק 
 בעכו ששומרים איתם על קשר. 

אז מה היא אוכלוסיית החיות? אווזים,  
תרנגולים ותרנגולות והעז    ,ארנבות 

המפורסמת עזיזה ושתי תאומותיה שנולדו  
ושתי ואסתר. בהחלט התחלה   - בפורים

 צנועה ומכובדת. 

 

 - ומה התפריט? תערובת פלוס פינוקים
ב  ''שאריות של אבטיח, ירקות, וילדי המרח 

הצעיר גם קוטפים עבור החיות עלים  
תוספת רצינית  . מהעצים וירק טרי

וקים הם פירות הנאספים מאדמת  לפינ
רימונים ותותים   ,שסק ,הבוסתן: גויבות 

 אפגניים.

שילה אחראית על מפגש שבועי )חוג( לילדי 
לאפשר להם להיות וזאת כדי בים "המרח

עם החיות, ללטף להאכיל וללמוד  
   .להתייחס

          "ותקציב עבור הפעילות, מאיפה?"
בעיקר מאיסוף הבקבוקים ופחיות 

פינת המיחזור  ות הקלים שבהמשקא
ממבצעים שהילדים וגם  המיועדת לכך

מארגנים מדי פעם כגון מכירת עוגות מעשי 
ידיהם ומכירת אביזרי נוי קטנים שהם 

כל קנייה שלכם תורמת ישירות  - מכינים
 למשק החי. 

המקום מזמין ומזמן הורים סבים וילדים 
                 .לביקור ולליטוף ,אחרי הצהריים

לא לשכוח לסגור את שער  ,הכי חשובבל א
הגדר כי קרה כבר שהשער נשאר פתוח  

 והחיות נפוצו לכל רוח. 

אמרנו "עסק משפחתי" אבל גם אתם  
לבקר ולהציע רעיונות  ,לעזור מוזמנים 

לשיפור כי כמו שאמרנו זה פרויקט  
וככזה שווה לשמור   - התנדבותי חברתי
 עליו ולפתח אותו. 

משק הילדים בהיסטוריה של כפר מסריק   
היה שנים מקור לגאווה עם עליות 

עם התחלות  מחדש ודעיכה...   ,ומורדות
בכוונה לא מזכירה שמות של הנושאים  אני 

שהעלה את  או של מי  בעול לאורך השנים
כי אני  ,מחדשכל פעם  הרעיון להתחיל 

   .              חוששת שאסתבך עם אשכח מישהו

כרגע צריך לברך על הנחישות   ,בכל מקרה 
וההתחלה החדשה ולתת רוח גבית לבני 

 ולהצטרף לעשייה.  - משפחת משאט

 . אילת   איטה          .  תודה לשילה ושרון 

 
 



   
 
 

 מאת: עמירם כהן                             הניתוח 
 

עליו    כאילו  בוקר  לפנות  בחמש  להתעורר  ממשיך  והוא  ,לפנסיה יצא  מאז  חלפו  שנתיים
  יועץ  פעם  לו  סיפר  ,שלו  הטור  את  .לעיתון  שלו  היומי  הטור כתיבת  את  לסייםלמהר  
                           .בבוקר  הקפה  עם  קראו  הממשלות  ראשי  ,הממשלה  ראש  בלשכת  פוליטי

  סוכרזית עם  שחור  קפה שותה  מכן ולאחר  ,במיטה  מתהפך  הוא  שבע  של  לחדשות עד
                                                 .בריאות  לצעדת  לפארק  והולך  התעמלות  נעלי  נועל  ,אחת
  ויתחיל  לפנסיה  יוצאים   עיתונאים  שגם  העובדה עם  שישלים  הזמן  שהגיע  אומרת  מרים

  אותו  שתרשום  הסכים  ,נדנודים  של  ארוכה  סדרה  לאחר  ,אחד בוקר   .חיובי  לחשוב
  בשבוע  פעמים  שלוש  בו  מתעמלת  שהיא  ,רייך  בבית  שפתחו  לפנסיונרים  כושר  למועדון

 .חיובי  באופן  רק  החיים  עלחושבת   היא  לדבריה  ומאז

  –שה    לו   שאמר  לרופא  קרא  הטכנאי  ,ומשסיים  A.K.G  לעשות  אותו  שלחו  להתקבל  כדי  
K.G  A.  שעדיף   אמר  בחרדה והרופא  שאל  ,תקין  לא  כמה  ?תקין  לא  מה  .תקין  לא  שלו 
ר  "ח ד"הקרדיולוג של קופ  .לדאוג מה שאין  שנראה  אפילו ,בירור  לעשות  לקרדיולוג   שילך
  אספירין  שייקח  כדאי  ,שבגילו בחן את הנייר המקווקו שעה ארוכה ולבסוף פסק    ,צנדר
  על  וידו  עמד לצאת  כשכבר  .נוספת   לבדיקה  אליו  יחזור   חודשים  שלושה  ובעוד  ליום  אחד

  צנתור  שיעבור  כדאי  ,ביטחון  ולייתר השניי  שבמחשבה  ואמר  הרופא  אותו  עצר  ,הדלת 
  הוא  .לבדיקה  נכנס   השנה  ראש   ובערב   ,לדבריו  "באיכילוב  טוב  הכי  למצנתר"  אותו  ושלח
  מנהל עם  קונסוליום  לעשות יוצא שהוא  ואמר  הבדיקה  את  לפתע עצר הרץ  ר"ד איך  זוכר

 .החדר   את  ועזב  המחלקה
 

מחרדה   מכך ויותר המקפיא  מהמיזוג  רועד ,הצנתור  שולחן  על  שוכב  עצמו  את  הוא זוכר
כשלפתע פורצת לחדר  ,בעורק הראשי של הלבכשהצינור הדק של המצנתר תקוע לו 

  ,המנהל   סגן   ,הרץ  ר"ד   בעקבותיו  ,בראש   המחלקה  מנהל  :לבנים  חלוקים  של  שיירה 
  בפנים  המחלקה  מנהל  לו  אמר  ,כהן  מר  .הראשית  והאחות  המרדים  ,הבכיר  המנתח

  חשוב  ועורק  לגמרי   סתום  הראשי  הלב עורק  .האחרון  ברגע  ממש  אלינו  הגעת  ,חתומות
  התקף  עם  ברחוב  נפלת  שלא ,כהן  מר  ,נס   שזה  חושב  אני .אחוזים  בשמונים  חסום  נוסף

  מחייב  שלך  המצב  .מכולם  פחות  וברפואה להסביר ניסים קשה  .חי  יוצא  היית  לא  שממנו
בעורק הלב הראשי מוחלטת ולכן אין לנו אופציה להחדיר    הסתימה   כי  ,לנתח   אותנו

  את  .החג  לאחר  מייד  אותך  וננתח  נמרץ  בטיפולאצלנו   אתה תישאר  .בלון או קפיץ תומך
  את  שמעו  שכולם  לוודא  לכתפו  מעברוהציץ   המחלקה  מנהל  סיים  ,בדבש  התפוח
 .בסוכות  שלך  הנכדים  עם  תאכל  ,החידוד

 
  מליבו  ששלף  הרץ  ר"ד  מלבד  שבאה  כלעומת  החדר  את  עזבה  הלבנים  החלוקים  שיירת     

  ,לניתוח  הסכמה  טופס בידו  והניחה  בסדין  אותו  כיסתה  הראשית  האחות  .את הצנתר
האח הרוסי הסיע אותו ליחידה לטיפול נמרץ לב והאחות   .שעליו חתם מבולבל כולו

  לרופא סיפר  הוא   .מהמיטה  לרדת לו  שאסור  אותו  הזהירה  שם  אותו  שקיבלה  התורנית
  הירקון  בפארק  שלו  היומית  הצעדה  את  עשה  הוא  הצנתור  לפני בלבד  ששעתיים  ,התורן

סיפר לרופא, הוא  ,שנה  חצי  שכבר  נכון  .הזו  לצרה  נקלע  איך  מבין  לא  והוא  מצוין  והרגיש
סובל מכאבים בלסת התחתונה כשהוא עושה את הצעדה שלו והוא קרא פעם באיזה 

ירחון בריאות, שכאבים כאלה עלולים להצביע על בעיה בלב. הרופא התורן אמר שמאוד 
ייתכן שזה אחד הסימפטומים. כשסיפר למרים על הכאבים, היא הנידה בראשה בייאוש 

 .ואמרה שיפסיק לחפש לעצמו מחלות ושהיא כבר חולה מהמחלות שלו
 

מירם  ע הלך לעולמו    25.7.2023בתאריך  –לפני שבוע 
בנם  . עמירם היה בן הקיבוץ לאחר מחלה ז"ל   כהן

מקבוצת  של ביילה ויושקו מראשוני הקיבוץ ו
 83בן של בני הקיבוץ. הקבוצה השלישית  ,"שחף"
          . רסם סיפורים רביםי היה עיתונאי ופ  .במותו

לזכרו.  - וטאחד פרי עמצאנו לנכון לפרסם סיפור   

 



 
 
 

יומיים שכב בטיפול נמרץ לב, מחובר למוניטורים, שסימנו מיני עקומות, קווים וטורי 
לא יכול להכחיש שהרגיש סיפוק מסוים מספרים על מסכים ירוקים. בינו לבינו הוא 

מלדמיין את פרצופה של מרים, כשייודע לה שהוא בטיפול נמרץ, ואפילו לרדת להשתין 
אסור לו. הוא גם ציפה לרגע שתראה את הרופאים ואחיות מכרכרים סביבו ותבחין 

 ".בגיליון הנייר שתלו על מיטתו: "חולה לב לפני ניתוח
 

ולג ועיניים אדומות, הוא התאפק מלהזכיר לה, שכל  כשמרים הגיעה למחרת באף ז
השנים אמרה שעדיף להיות אלמנה, מלחיות עם היפוכונדר. כשהרופא התורן אמר לה  

שלא משחררים אותו לחג, היא פרצה בבכי והוא שמח שלא אמר לה, שסוף סוף יש לה  
ס מבקרים, סיכוי להגשים את חלומה להיות אלמנה. בשני ימי החג בית החולים היה עמו

אבל לטיפול נמרץ לב הורשו להיכנס רק בני משפחה מקרבה ראשונה ולחצי שעה בלבד. 
שתי בנותיו הגיעו מהגליל והבן מהנגב עם כמה מנכדיו הבוגרים. הבת הצעירה, שכמותו 
הייתה לה גישה מקאברית לחיים, אמרה לו כשנישקה אותו בדמעות שעדיף לקבור אותו  

                      על רופאים ותרופות ועובדה שבסוף כולם מתים.  לפני שיבזבז את הירושה 
אלא שמבחינתה, אמרה, הוא רשאי לחיות עד מאה ועשרים כי אין לו מה להוריש אז  

 .עדיף שיחכה עוד קצת 
 

הכי שימח אותו שהנכדה, חיילת המשרתת על גבול לבנון, קיבלה חופשה מיוחדת לבקר  
ולני, הצליח לסדר לעצמו אפטר. הגיעו גם שני חברים אותו והנכד, חייל בסיירת ג

מתקופת הקיבוץ שלו והרופא התורן הרשה להם להיכנס לעשר דקות והם נשארו כמעט  
שעה. גם עידית מוועד הבית באה ואמרה שכדאי שישלם את החוב לוועד הבית לפני 

 .הניתוח והשכנה מלמטה, שהיה לה איתו רומן קצר ביקרה אותו גם כן
אי החג, ביקר אותו הקרדיולוג שלו ד"ר צנדרו, שלחש לו באוזן שיש לו מזל גדול  במוצ

                            95עם המנתח, ד"ר מעוז, שאחוז השורדים אצלו הכי גדול, כמעט % 
  דווקא האינפורמציה הו הדאיגה אותו כי היה לו ברור שעם המזל שלו, בטח ייפול על 

ם הוא נזכר, ניתחו בהדסה עין כרם קרוב משפחה, ממש צעיר, לפני המון שני.   5%-ה
ארבעים ומשהו, שהלב שלו התעקש לא לחזור לפעום אחרי הניתוח. ניסו את כל  

התרופות והפרוצדורות ושום דבר לא עזר. הלב סרב לשתף פעולה. שבוע החזיקו אותו  
 בחיים עם מכונת הנשמה, אינפוזיות ודיאליזות, אבל כלום לא עזר.  

 
הוא ביקר אותו כמה פעמים ונזכר שישב שם עם המשפחה של הקרוב הזה, שכבר איבד  

את ההכרה, בעת שהעובדת הסוציאלית, נכנסה עם סגן מנהל בית החולים וביקשה  
מהמשפחה אישור לקצור מהחולה אברים להשתלה. המשפחה הסכימה, אפילו שהייתה  

ממכונת ההנשמה הוא נפטר. ידע  מסורתית, ושלוש דקות לאחר שניתקו את הקרוב שלו
בלא ששאל, שמרים תסכים ברצון לבקשה, כי אם להיות אלמנה, אז מכובדת, שלא 
מסרבת לתרום את אברי בעלה. קצת הציק לו שמרים תוותר בכזו קלות על חלקים  

 .הרי לעולם לא יידע - מגופו ומנגד הציקה לו שהעובדה שאיכפת לו
 
 

התורן ממרים ומילדיו להיפרד והבת הצעירה חיבקה אותו  במוצאי החג ביקש הרופא 
וסירבה להינתק, עד שאחיה קרע אותה ממנו בעדינות. עכשיו שכב בחדר המתנה קטן  

מחכה לתורו. שעתיים שכב שם וראשו המה ממחשבות. רק כשאנחנו קרבים למוות, סוף  
חיבר לידו  כל הסופים, אנחנו מתחילים לתפוס כמה החיים קצרים. הרופא המרדים 

אינפוזיה וחומר ההרדמה החל לזרום לדמו. אחר כך חש שהוא ניתק ממיטתו ומרחף  
 .מעלה מעלה ואורות צבעוניים עוטפים אותו

 
כפי שביקש בצוואתו, קברו אותו חבריו בבית הקברות הקטן של הקיבוץ בצל עצי החרוב 

 . העבותים
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           עדכון בעניין מיסוי שיוך  

 דירות לחברים: 
 
 :  מס רכישה .1

התקבלו רוב החזרי המס לחשבונות   •
חבר   .כולל ההצמדה , החברים ששילמו

ששילם ועדין לא קיבל החזר מרשות 
המיסים מוזמן לפנות דרך מיה רשף 

 לבדיקת הנושא עם יועצי המס. 

לעורך  נאספו הכספים בשלב א' לתשלום  •
עבור הטיפול בחיסכון בתשלומי מס  הדין 

 הרכישה והיטלי ההשבחה 

השלמת התשלומים תתבצע בתקציב  •
הקרוב כולל חישוב איזוני המס הפנימיים 

בעלי סבסוד החברים הוותיקים לצורך 
מגרשים הלא מבונים ששילמו מס ה

 רכישה לצורך זיכוי בתקציב הבא. 

חולקו תשלומי האיזונים לרשימת  •
החברים הוותיקים הזכאים לפי מודל 

 השיוך. 

סכומי נעשה מאמץ להשלים את גביית  •
איזונים מהחברים שעדין לא  הכסף ל

במהלך   , שילמו את מלוא הסכום
על מנת זאת   .החודשיים הקרובים

את עלות ההצמדה  מצד אחד, לצמצם 
לשלם לזכאים  מצד שני, עבורם בעתיד ו

 הממתינים לתשלום. 

 

 : היטל השבחה .2

קיבלנו את השומות למגרשי החברים  •
בשכונה החדשה והועבר מסמך מרכז 

לתשלום עבור ההשבחה ואגרת הרישום 
 בדומה למגרשים בקיבוץ הוותיק כולל

הנחות לחברים ששילמו השבחה בשלב  
 ההיתר. 

הבנייה אנחנו ממתינים להשלמת  •
מגרשים במגרשים בשכונה המזרחית וב

קיבוץ על  תוך שטח ההלא משויכים ב
מנת להשלים את החשבון ולשלם את  

 מיליון ₪ לוועדה    2השובר של מעל 

 
 

המקומית עד סוף אוגוסט, תחילת 
 ספטמבר. 

לפנות  יש השגות מוזמנים שחברים ל •
  .              לירון רייז לצורך בירור השומה

עו צחישוב ההצמדה ואגרת הרישום שבול
ע"י המועצה, יש להעביר את הכסף עד  

 על מנת לא לצבור הצמדה וריבית.  15.8

 
 : קיבוץתשלום ה –מס רכישה . 3

על הדרישה של רשות המיסים לתשלום  
של הקיבוץ בגין רכישת קרקע המגורים  

הגשנו ערר בטענה כי הקיבוץ לא   ,מרמ"י
צריך לשלם מס רכישה היות והמס שולם 

בעבר על חלקות המגורים של הקיבוץ.  
אנחנו ממתינים לתשובת רשות המיסים  
  .ופרקליטות המדינה לפני הדיון המשפטי

 נושא נדווח.  כאשר תתקבל החלטה ב
 

 צוות שיוך
 

 
 

 2023רעין צבר  ג 

 

לאוגוסט הקיבוץ יקלוט גרעין צבר  24-ב
שחבריו מגיעים מארצות הברית, דרום 

 בנים.  11בנות ו   10אפריקה ואירופה. בגרעין 

לקראת הגעת הגרעין החדש קיימנו תהליך  
והסקת   למידה )במספר פורומים שונים(

 שני הגרעינים הקודמים ניסיון מסקנות מ
 לשימור, ושיפור. 

 
הוא   מיםהקוד ניםהשנוי העיקרי מהגרעי

לאחר התמודדות לא פשוטה עם מצב  ,בדיור
הדירות בהן גרו חברי הגרעין הקודם. 

הצופים ארגון בשיתוף האזורית המועצה 
משפצים מבנה לגרעין, בסטנדרט גבוה,  

במתחם נעמן. בראייה לטווח ארוך משפצים 
בהמשך גרעין במתחם מבנה נוסף שבו ייקלט 

 לעין המפרץ.המיועד נוסף  
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בנוסף, קיימנו מפגש עם משפחות מארחות  

רייז  ירון  שלנו,  בהובלת צוות צבר
 , ללמידה, דיוק ושיפור. " הצופים"ו

נציג הצופים וצוות צבר מהקיבוץ נתנו  
סקירה על הגרעין הקודם, הקשיים, 

ההצלחות ועל הנקודות שצריכות חיזוק.  
 יחות את ליווי חברשמענו איך חוו המשפ

וגיבשנו  הגרעין בשנתיים האחרונות, 
 מה לשמר ומה לשנות. המלצות 

 
 הוקם צוות חדש. לקראת בוא הגרעין 

 שרון, מדריכה ובוגרת גרעין צבר. 
 שרי צרפתי, אם בית, מעין המפרץ. 

 ואלי אמנו, רכז הגרעין. 
עם קליטת הגרעין יצטרפו לצוות גם שתי 

 מורות חיילות. 
ומשמעותי זו איטה אילת,  חיזוק נוסף 

שהיתה אם בית בגרעין הקודם, וממשיכה  
                 להיות שותפה מלאה בהתנדבות. 

זו ההזדמנות להודות לאיטה על כל מה 
עשתה, עושה ותעשה כחלק חשוב מהצוות.  

 תודה איטה :( 
 

הצוות מתחיל להתגבש ולעבוד ביחד על  
תוכנית הכנת המבנה לקליטת הגרעין ועל 

כשלושה חודשים מקליטת  - פרק הקליטה
הגרעין בסוף אוגוסט עד סוף נובמבר. בפרק 

 הקליטה יתקיים גם אולפן לעברית.

 
מסקנה נוספת מהגרעין הקודם היא חשיבות 
החיבור לקהילה בקיבוץ. אנו נפעל לחזק את  

החיבור בין הגרעין למשפחות המארחות,  
 לצעירי הקיבוץ ולקהילה כולה. 

 
אנו זקוקים לשיתוף הפעולה שלכם. אנו כעת 

פונים למשפחות בקיבוץ ומזמינים אותן  
לקחת חלק בליווי הצעירים מהגרעין ולהיות 

קליטת  תקופת משפחות מארחות. בהמשך 
הגרעין נקיים מפגש משפחות שבו נסביר מה 

 תפקיד המשפחה המארחת.

המשפחות המעוניינות מוזמנות לפנות לאלי  
 אמנו. 

 
הצוות, המשפחות והקהילה כולה,  ביחד, 

נלווה ונעניק בית לצעירים שלקחו על עצמם 
אתגר לא פשוט, לעלות לארץ לבד ולהתגייס 

 לצבא. 

 
 אלי אמנו 

 
 

 
 הרהורון יזמים 

  
  הדלעת החתוכה הענקית 

 שחיכתה לי בכלבו 
 כרונות ילדות יהעיפה אותי לז

 אי שם פעם 
 בפתח תקוה  ,במכולת של משיח

 כשהכל היה פשוט להפליא
 כמו הדלעת הזו בכלבו. 

 משיח, אבא של רונית מהכיתה שלי 
 פתח את חנות הירקות שלו

 בבקתה קטנה בשכונת ילדותי. 
 רצה לפרנס את משפחתו.  בסך הכל

 היום היו קוראים לו יזם, עצמאי
יום במכולת  -והוא ראה עצמו רק מוכר קשה

 השכונתית. 
 אני בעד המילה יזמות ובעד היזמים. 

והחודש הזה בו אנחנו מציינים את היזמים 
 שמוכרים את מרכולתם  - בקיבוץ

 זו הזדמנות נפלאה לברך אותם ולהודות להם
 . והעשייהעל היוזמה 

 עבורי, כל אחת מכם הוא המשיח 
 כמו מוכר הירקות מילדותי

 

 
 פרירא - כתב וצילם:  רון כהן               
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 ודמוקרטיה   שמש   , רוח   , מים 
 
ם השנה יצאנו לאירוע השיא של התנועה ג

 הרפסודיה.  -הקיבוצית  
למרות שהיה לנו ממש חם, בילינו שלושה  

בהם הנערות   ,ימים בחוף חוקוק בכנרת
והנערים בונים רפסודה שתיקח אותם  

 לצידה השני של הכנרת. 
 

במהלך ימים אלו שהיו ממש חמים, הם  
מקימים מתחם הכולל מטבח להכנת אוכל  

 ומקום לשינה וישיבה. 
 דמוקרטיה ההשנה הרפסודיה הייתה בנושא 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

ולוותה במעגלי שיח של דוברים שונים 
 בנושא הבוער שמעסיק אותנו. 

 
 אפרופו בוער, היה לנו ממש חם.

קיבוץ  החבר'ה של ו ישבנו לשיח עם חנאנ
מהי בכלל   -שאלה החשובה אדמית ודנו ב

 . הסבירות"עילת "
 רפורמה. השמענו גם דעות של תומכי 

 
באירוע התקיים גם טורניר כדורעף ולמרות  

למרות שהיה לנו חם  וממש טובים שהיינו 
ניצחונות ספגנו הפסד שסיים  3ואחרי 

 עבורנו את הטורניר. 
 

יצאנו למשט של המבצע, ביום השלישי 
יחד עם נערי אדמית בניצוחו של עידו  

בלומברג ועל מפרשנו ציירנו דמות מסרט  
אין לי ארץ".  - הדיקטטור וכתבנו "אחרת

מפרשים עם   25היה מדהים לראות 
בים וציורים המדברים על ההתנגדות  כיתו

למהלכי הממשלה ומראה על החיבור של 
 הנוער למצב בארץ. 

 
 אמרנו?  כבר חם היה לנו ממש

 
 דודי קורן    
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 סיכום ותודות - חודש התעשייה 

 
בחודש התעשייה היה חשוב לנו לציין  

ולכבד את כל ענפי התעשייה של קיבוצנו, 
בעבר ובהווה. הייתה לנו תעשייה מקומית 
מגוונת ומפוארת, וחברים רבים עבדו בה 

וניהלו אותה. כיום נשאר רק מפעל דוקרט,  
בו עובדים עדיין הרבה חברים והוא נותן 

 אפשרות עבודה גם לצעירי הקיבוץ. 
ברצוננו להודות לכל מי שעזר ותרם  

השונים שהיו בחודש להצלחת האירועים 
 התעשייה:

 
  , דובין   אנה תודה מיוחדת לצוות הארכיון , 

 -גירש   וגיורא   שפר   חביבה   , ראובני   אורנה 
 שעזרו לנו לאסוף את כל המידע והתמונות

ובהזדמנות זו נחשפנו לעבודת הקודש  
עושים, בשימור ותיעוד כל  שהם

 ההיסטוריה הקיבוצית שלנו.  
 

על ארגון אירוע מושקע   -לעובדי דוקרט
ומכובד, בו שמחנו לארח במפעל את חברי 

 . וילדיו  הקיבוץ
 

על עריכת מהדורת   -ואברהםשטיין  לגליה  
 המיוחדת לתעשייה.הד הנעשה 

 
  דפסתעל העזרה בה -קפלושניק   דברתל 

ה", שעוררה  שנות תעשיי 90התערוכה " 
 הרבה עניין בכניסה לח"א. 

 
 בר דוכס  ולימור בוכריס         

 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
 
 

 
 



 

 

הבנייה והפיתוח  עילות כמה תמונות מייצגות מפ 
המתרחשת בשקט ברחבי השטח החקלאי ולא  

למשל:    דפי העיתון. זוכה לדיווח ראוי מעל 
גים. או  החלפת מיכלי תערובת בבריכות הד 

  בניית בור אגירה של מי ביוב ליד מכון החליבה
  פלים תים מו להובלת מי ענק   צינור מים או הנחת 

או בריכות אגירה וחימצון עבור מי הביוב של  
... כיבוי אש  הרפת בצפון בריכות הדגים וגם

 ה! שבבק  –באזור המדגה מוצלח שהתרחש  

 

 

 

 ה


